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БАСЫМДЫҚ 
БЕРІЛЕТІН 
БАҒЫТТАР 

ҚАТАРЫНДА 
ӘЛЕУМЕТТІК ТҰ-
РАҚТЫЛЫҚТЫ 
НЫҒАЙТЫП, КЕЗ 
КЕЛГЕН БҰЗУШЫ-
ЛЫҚҚА «НӨЛДІК 
ТӨЗІМДІЛІК» 
ҚАҒИДАТЫМЕН 
ҚАРАУ, ЕҢБЕК 
ЖАҒДАЙЫН 
ЖАҚСАРТУ ЖӘНЕ 
ӨНДІРІСТІК 
ҚАУІПСІЗДІКТІ 
ҚАМТАМАСЫЗ ЕТУ 
ЖҰМЫСТАРЫН 
ЖҮРГІЗУ БОЛЫП 
ҚАЛА БЕРЕДІ

ПЕРЕВОЗКИ

Әділжан ІЗМҰХАМБЕТОВ,
ҚТЖ-ЖҮК ТАСЫМАЛЫ» АҚ БАС 
ДИРЕКТОРЫНЫҢ КОРПОРАТИВ-
ТІК ҚАМТАМАСЫЗ ЕТУ ЖӘНЕ 
ДАМУ ЖӨНІНДЕГІ ОРЫНБАСАРЫ:

1,10 3
ЖҮК ЖӨНЕЛТІЛГЕН

БҮГІНГІ САН

БЫЛТЫР БОЛАШАҚ 
СТАНЦИЯСЫ АРҚЫЛЫ

Биыл тұңғыш рет тұсауын кес-
кен «Қайырымдылық керуені» 
республикалық байқауының 
мақсаты – қайырымдылық идея-
сын  насихаттау. Сауапты іс-
әрекеттерімен көпке үлгі болған 
жандарға құрмет көрсетіп,  ме-
рейін өсіру. 

Байқауға арнайы шақырыл-
ғандар арасында жолаушылар 
пойызында кішкентай қызды 
ажалдан аман алып қалған 
маңғыстаулық жолсерік Алтынай 
Рамбаева да болды. Азаматтық 
бастамаларды белсенді дамытуға 
арналған байқауды ұйымдастыруға 
ұйытқы болған ҚР Тұңғыш Прези-
денті – Елбасы қорының директо-
ры Дариға Назарбаева және өзге 
де көрнекті қоғам қайраткерлері 
мен депутаттар, ҮЕҰ өкілдері, 
меценаттар Астанадағы Елбасы 
кітапханасында өткен марапат-
тау шарасына қатысты. Байқауға 
қатысуға өтінімдер 4 ай бойына 
барлық облыстардан қабылданған. 
Оның нәтижесінде «Асар», «Туған 
жер», «Батыл жүрек», «Мейірім 
жолында», «Қайырымдылық тари-
хы» атты бес номинация бойынша 
жеңімпаздар анықталды.                                      

Ұлан ОРАЗ 

ҚАЙЫРЫМДЫЛЫҚ КЕРУЕНІ  
БАЙҚАУЫ ӨТТІ 

Заместитель председателя 
правления АО «НК «Қазақстан 
темір жолы» Павел Соколов 
встретился с президентом пор-
та Ляньюньган Чжу Сяньяном и 
начальником управления транс-
порта провинции Цзянсу Дин 
Дзюнхуа в Астане.

Стороны обсудили вопросы 
дальнейшего развития сотрудни-
чества с использованием потен-
циала казахстанско-китайского 
логистического терминала в порту 
Ляньюньган. Отмечена положи-
тельная динамика роста объемов 
обрабатываемых грузов. Рассмо-
трены перспективы создания но-
вых маршрутов и логистических 
решений на маршрутах Юго-Вос-
точная Азия   Европа/Центральная 
Азия  Китай/Юго-Восточная Азия 
через порт      Ляньюньган и тран-
зитом через Казахстан, сообщает 
пресс-служба АО «НК «Қазақстан 
темір жолы».

Участники встречи акценти-
ровали внимание на повышении 
эффективности взаимодействия в 
рамках совместных предприятий 
в порту Ляньюньган и сухом порту 
СЭЗ «Хоргос – Восточные ворота». 
Также рассмотрены вопросы ин-
вестирования в производственные 
активы с целью гарантированного 
обеспечения перевозки грузов на 
маршрутах Китай – Россия – Китай, 
Китай – Центральная Азия – Китай 
и по Транскаспийскому маршруту.

Кроме того, стороны проявили 
заинтересованность в развитии 
контейнерного бизнеса, привле-
чении транзитного грузопотока 
через территорию Казахстана.

Роман ЛЮБИМОВ
Фото предоставлено 

пресс-службой АО «НК «ҚТЖ»

БОЛЬШЕ ГРУЗОВ ЧЕРЕЗ 
ПОРТ ЛЯНЬЮНГАН

Объем перевезенных грузов 
по железнодорожному маршру-
ту Казахстан – Туркменистан 
через погранпереход Болашак 
по итогам 2018 года превысил 
миллион тонн различных гру-
зов, увеличившись в сравнении 
с аналогичным периодом прош-
лого года более чем на 410 тысяч 
тонн.

Так, свыше 400 поездов в направ-
лении Туркменистана отправлено 
с приграничной станции Болашак 
Мангистауского отделения ГП в 
2018 году, что в два раза больше 
по сравнению с 2017 годом.

Это стало возможным благода-
ря тому, что в целях привлечения 
грузопотоков по железнодорожной 
магистрали Казахстан – Туркме-
нистан – Иран, введенной в эксплу-
атацию в 2013 году, АО «НК «ҚТЖ» 
пролонгировало благоприятные 
тарифные условия, установленные 
в 2017 году и на 2018 год.

Сегодня через приграничную с 
Туркменистаном станцию Болашак 
отправляется продукция казахстан-
ских сельхозтоваропроизводите-
лей – пшеница, мука, продукты 
перемола, ячмень, овес, чечевица. 
Она экспортируется в Иран, Аф-
ганистан, Туркменистан. Участок 
Болашак – Серхетяка представляет 
собой часть транснационального 
железнодорожного коридора, ко-
торый связывает Казахстан, Турк-
менистан и Иран и обеспечивает 
выход грузопотоков с сухопутных 
к морским путям в регион Персид-
ского залива. Новый коридор зна-
чительно повышает транзитный 
потенциал Казахстана, открывает 
путь отечественной продукции к 
новым рынкам сбыта.

Более того, коридор позволяет 
осуществлять прямые поставки 
грузов между странами по крат-
чайшему пути, сократить время 
следования транзитных поездов 
направлением на Туркменистан 
через Казахстан и обратно. Через 
приграничную станцию Болашак 
осуществляется также перевозка 
транзитных контейнерных поездов 
по маршруту Алтынколь – Болашак 
– Серхетяка – Акяила. По этому 
маршруту перевозятся автозапчас-
ти, электронное оборудование, то-
вары хозяйственного потребления.    

По прогнозам экспертов, к 2020 
году объем перевозок через между-
народный пограничный переход 
Болашак – Серхетяка может пре-
высить 15 миллионов тонн.

В целом, по итогам 2018 года 
перевозка грузов железнодорож-
ным транспортом в Казахстане 
составила 397,7 миллиона тонн. 
При этом общий объем транзита 
грузов через территорию страны 
вырос на 6% и составил 19,2 мил-
лиона тонн, контейнерных тран-
зитных перевозок – на 55% (537,4 
тыс. контейнеров), в том числе в 
направлении Китай – Европа – рост 
на 40% (171,2 тыс. контейнеров) 
и Европа – Китай – на 80% (139,6 
тыс. контейнеров).

Асель ШАЙХЫНОВА

ОБЪЕМ – ЗА МИЛЛИОН

Акция никого не оставила рав-
нодушным, сотрудники не оста-
лись в стороне от флешмоба, орга-
низованного в центральном офисе 
компании. При этом во флешмобе 
за здоровый образ жизни наибо-
лее активными участниками ста-
ли молодые железнодорожники. 
Под музыку они с удовольствием 
выполняли комплекс  полезных 
упражнений производственной 
гимнастики, который зарядил их 
энергией и хорошим настроением.

Организаторы считают, что тра-
диция физкультминуток во время 
трудового дня поможет работни-
кам быть бодрыми и повысит рабо-
тоспособность. Также в этот день 
состоялась акция «Никотин – на 
витамин». Организаторы и актив-
ная молодежь призывали коллег 
отказаться от вредных привычек 
ради собственного здоровья и здо-
ровья окружающих, предложив 
курящим сотрудникам обменять 
сигарету на яблоко. 

ВИТАМИН ШАГАЕТ ПО СТРАНЕ Около 200 сот-
рудников АО «НК 
«Қазақстан темір 
жолы» и его до-
черних организа-
ций приняли учас-
тие в спортивном 
флешмобе, орга-
низованном в рам-
ках корпоративной 
программы по про-
паганде здорового 
образа жизни.

– Посмотрите, сколько здесь 
собралось молодежи! Сейчас, 
особенно в рамках Года молоде-
жи, заметно активизировалось 
наше поколение. Вот и сегодня 
молодые железнодорожники-про-
фактивисты решили напомнить 
своим коллегам о важности ве-
дения здорового образа жизни. И 
мне очень  приятно участвовать 
в этой акции. Ребята раздают 
фрукты всем, кто решил бросить 
курить, призывая отказаться от 
вредной привычки. А я пришел 
поддержать флешмоб своим 
танцем. Я не курю и тоже стара-
юсь придерживаться здорового 

образа жизни, – говорит главный 
специалист отдела центральных 
коммуникационных оборудо-
ваний филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Главный вычислительный 
центр» Ерден Совет. 

По его мнению, профессия же-
лезнодорожника требует высокой 
степени ответственности, стрес-
соустойчивости, надежности, 
профессионализма и, конечно 
же, отменного здоровья. 

Со слов организаторов акции, в 
этом году количество собранных 
сигарет значительно уменьшилось 
по сравнению с прошлым годом. И 
они верят, что курильщиков ста-

ло меньше по причине осознания 
вреда курения собственному здоро-
вью, ведь такие акции проводятся 
не первый год. Забота о здоровье 
рядовых сотрудников компании, 
в том числе через проведение ре-
гулярных мероприятий по про-
паганде здорового образа жизни, 
это важное направление для корпо-
ративной кадровой и социальной 
политики АО «НК «ҚТЖ». 

Подобные акции пройдут также 
во всех региональных филиалах 
компании, где спортивные и оздо-
ровительные мероприятия уже 
давно стали нормой.

 Фото Александра  ЖАБЧУКА

Қайырбай Орынбаевтың ай-
туынша, бүгінде Магистральдық 
желі дирекциясында инфра-
құрылым нысандарының сенім-
ділігін арттыру, теміржол желісін 
жөндеу бағдарламасы табысты 
жүзеге асырылуда. Бүгінгі таңда 
магистральдық темір жол желісінің 
ұзындығы 21 мың км құрап отыр. 

– Инфрақұрылым Компа-
нияның негізгі буыны бо-
лып саналады. Еліміздегі жүк 
айналымының 50% темір жол 
көлігімен жүзеге асырылады. Был-
тыр осы инфрақұрылым саласына 
110 млрд теңге көлемінде қаржы 
бөлінді. Соның ішінде қаржының 

басым бөлігі жол шаруашылығына 
жұмсалды. Мәселен,  өткен 
жылы «ҚТЖ» ҰК» АҚ желілері 
бойынша 867 км жол күрделі 
жөндеуден өтті. Жалпы түрлі 
жөндеуден өту нәтижесінде 1015 
км желі жаңартылды. Жұмыстың 
басым бөлігі ауыр типті жол 
машиналарының көмегіне жүгіне 
отырып орындалды. Бұдан бөлек, 
жазғы жол жұмыстары барысында 
тозған рельстерді алмастырдық. 
Бұл жұмыстардың бәрі, сайып 
келгенде, пойыздардың қозғалыс 
қауіпсіздігін қамтамасыз етіп, 
жол үстіндегі құрамдардың 
жүріс жылдамдығын арттырып 
отыр. Нәтижесінде   жолаушы-
лар пойыздарының қозғалыс 

ИНФРАҚҰРЫЛЫМДЫ ЖАҢҒЫРТУ – 
ҚАУІПСІЗДІК КЕПІЛІ
Кеше «Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ фили-
алы – Магистральдық желі дирекциясының  
бас инженері Қайырбай Орынбаев пен 
директордың вокзал шаруашылығы жөніндегі 
орынбасары Абай Досановтың қатысуымен 
Дирекцияның өткен жылдағы жұмыс 
қорытындысына арналған брифинг өтті.

жылдамдығы 585 км, ал жүк 
пойыздарының жылдамдығы 380 
км жолда ұлғайып отыр, – деді Ди-
рекция бас инженері.

Оның айтуынша, былтыр жол 
шаруашылығында СМД-80 және 
RM машиналарының көмегімен 
біраз көлемде шаруа атқарылып, 
бірқатар  экономикалық тиімділік-
ке қол жеткізілген. Үстіміздегі 
жылы активтерді тиімді пайдалану, 
ресурсүнемдеуші технологияларды 
енгізу, жолдарды қалпына келтіру  
жұмыстары биыл да жалғасын 
таппақ. Сондай-ақ, дирекцияда 
2028 жылға дейін қабылданған 
бағдарлама шеңберінде пайдала-
ну мерзімі өтіп кеткен темір жол 
желілерін қысқарту жоспарланған. 
Қайырбай Орынбаев транзиттік 
контейнерлік және Тальго жүрдек 
пойыздарының, өзге де жүк 
және жолаушы құрамдарының 
жүктерді жеткізуде жеделдігі 
мен жолаушыларға жол үстінде 
қауіпсіздік пен жайлылықты 
қамтамасыз ету үшін темір жол 
желілерін сауықтыру жұмыстары 
жалғаса беретінін жеткізді.   

Магистральдық желі дирек-
циясы басқаруындағы вок-
зал шаруашылығының өткен 
жылдағы жұмыс қорытын-
дысымен Абай Досанов таныс-
тырды. «Вокзалдардың қызметі 
ҚР «Темір жол көлігі туралы» заң 
шеңберінде іске асады. Қазіргі 
кезде дирекцияға қарасты 244 
теміржол вокзалы және 346 жо-
лаушылар платформасы бар. 2018 
жылы құрылыс-жөндеу бригада-
ларымен 69 вокзалда ағымдық 
жөндеу жұмыстары жүргізілді. 
Себебі,  бұл вокзалдардың 
кемшілігі болды. 2014 жылы 
заңға өзгерістер енген бола-

тын. Онда мүмкіндігі шектеулі 
тұлғалардың кедергісіз жүріп 
тұруына арналған пандустардың 
өз параметрлері болды. Біз осы 
пандустарды кеңейтіп, талапқа 
сәйкестендірдік. Есту қабілеті на-
шар тұрғындар  үшін анықтама 
бюросында индукциялық па-
нель, мүгедектер кресло-арба-
сы жаңартылып, бұл санаттағы 
тұлғалар үшін күту залдары 
арнайы пиктограммалармен 
белгіленген орындармен, ар-
найы санитарлық желімен жаб-
дықталып, есіктер кеңейтілді. 
Астана-1 темір жол вокзалында 
барлық эскалатор ауыстырыл-
ды. Сонымен қатар 2016 жылы 
біз тұжырымдама жасадық, ол 
кластан тыс және 1-ші класты 
вокзалдардағы алаңдарды жалға 
беру ережесіне қатысты болатын. 
Бұл туралы «ҚТЖ» ҰК» АҚ сайтын-
да берілген және де бұл байқауға 
бәрі қатыса алады», –  деді Абай 
Досанов. 

Қазіргі таңда Қарағанды вокза-
лын қайта жөндеу жұмыстары 
жүргізілуде. Биыл Шымкент                
вокзалында қайта құрылымдау, 
ал 63 вокзалда ағымдық жөндеу 
жұмыстары атқарылмақ. Жур-
налистердің вокзалдарда ба-
гажды тексеріп өткізу жұмы-
сының нәтижесіне қатысты 
Абай Сәбитұлы, бұл құрылғы 
орнатылған уақыттан бері, яғни 
2017 жылдан бері жолаушылардың 
багаждарын тексеріп өткізу бары-
сында суық қарулар, тағысын тағы 
қауіпті дүниелер табылып, респу-
блика бойынша 13 қылмыстық 
істің қозғалуына септігін тигіз-
генін  атап өтті. 

Суреттерді түсірген 
Александр ЖАБЧУК
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2 ӨНДІРІС

ЖАҢАЛЫҚТАР

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Шымкент 

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ

Атырау қаласынан  шалғай жатқан Теңдік пен 
Қарабатан станцияларына қатынап жұмыс істейтін-
дер үшін жұмыс орнына жету және кешке кері қайту 
теміржолшылар үшін едәуір қиындық тудырып 
келген-ді. Жуырда бұл мәселе шешілді. 

Теңдік станциясы облыс орталығынан 10 шақырым, 
ал Қарабатан станциясы  30 шақырым қашықта 
жатыр. Оған Атыраудан қатынап жұмыс істейтін  
жұмысшыларды осыған дейін  тозығы жеткен ескі, 
іші лас, орындықтары сынық, екі күннің бірінде бұзыла 
беретін жаман автобус тасымалдайтын. Соған орай, 
жұмысшылардың өтінішін ескерген Атырау жүк тасы-
малы бөлімшесінің басшылығы биылдан бастап жаңа 
мердігермен келісім-шарт жасасып, енді теміржолшы-
ларды жап-жаңа Газель автобустары тасымалдайтын 
болды.  

Таңертең 8-ден кешкі 8-ге дейін жұмыс жасайтын 
екі станцияның ауысым жұмысшылары  (Теңдік – 15, 
Қарабатан – 15 адам) жұмысқа уақытында барып, 
уақытылы шығатын болды. Автобус оларды Атырау 
вокзалынан таңертең 6.45-те, кешке 18.45-те алып 
кетеді де, ауысымнан шаққандарын қалаға кейін алып 
қайтады. «Бұрын ескі автобуспен жұмысқа жеткен-
ше жұмысшылар шаршап кетеміз дейтін, міне жаңа 
да жайлы көлікке отырып, жұмысшылардың жаны 
кіріп қалды» дейді Қарабатан станциясының бастығы 
М.Маймақов.  

Еділ ЕРМЕК, Атырау

Айталық, дистанцияда жоспар 
бойынша 19 бағдаршам мен 7 дана 
жол қорабы ауыстырылды. СП-3 тип-
тегі бағыттамалы электр жетектің СП-6 
түріне 20 данасы ауыстырылды және 
112 дана аккумулятор жаңартылды.   
Бұдан бөлек, дистанцияда 2,450 км 
кабельдер ауыстырылып, жөндеу 
жұмыстары жүргізілді. Стативтер 

Үкімет басшысының алғашқы жұмыс сапа-
ры Ақтөбе облысынан басталды. Асқар Мамин 
үкіметтің жаңа құрамымен өткізген отырыстан 
кейін Ақтөбеге  жұмыс сапарымен келіп, өңірге 
жаңа басшыны таныстырды.    

Облысты осыған дейін басқарған Бердібек Сапар-
баев Еңбек және әлеуметтік қорғау министрі болып 
тағайындалуына байланысты орнына Оңдасын Ораза-
лин облыс әкімі болып тағайындалды. «Елбасы біздің 
алдымызға халықтың өмір сүру деңгейі мен сапасын 
арттыруға, экономиканы одан әрі әртараптандыруға 
және жаңа жұмыс орындарын құруға, шағын және орта 
бизнесті дамытуға бағытталған бірінші кезектегі мін-
деттерді қойды», – деді премьер-министр Асқар Мамин.

Өңір халқы премьер-министрдің бастамаларына 
сәттілік тілеп, жылы лебіздерін білдірді.    

«Асқар Ұзақбайұлы, Елбасы сізге үлкен абыройлы 
қызметті сеніп тапсырды. Ақтөбеліктер сізді «Қазақстан 
темір жолы» компаниясына  басшылық жасаған 
қызметіңіз арқылы жақсы таниды. Қаншама жаңа жо-
баны жүзеге асырып, осы өңірде бұрын-соңды ТМД-да 
болмаған  рельс-арқалық зауытын салуға бастамашы 
болдыңыз. Ел игілігі жолында қызмет ете беріңіз», – деп 
тілек білдірді облыстық ардагерлер кеңесінің төрағасы 
Кеңес Бірманов. 

Ардақ САТТАРҚЫЗЫ, Ақтөбе

Маңғыстау жүк тасымалы бөлімшесі бойынша 
былтырғы жұмыстар нәтижесінде қауіпсіздік саласын 
дамытуға қосқан үлесі үшін 18 теміржолшы «Қозғалыс 
қауіпсіздігі үшін» белгісімен марапатталды.  

Бұл марапатқа вагон қараушы-жөндеушілер, атап 
айтқанда Жомарт Орынбаев, Айдос Бұрынов, Бауыр-
жан Дусенов, Данияр Есжанов, Жанарбек Жақыпбаев, 
Майрамбай Жариев, Көмекші Матаев, Мұхтар Утенов, 
Жарылқасын Тұрғанбаев, Кенжебек Орынбаев, Ыбырай 
Сатыбалдиев, Назархан Сариев, Байзақ Битанов, Жеңісбек 
Исанов, Байрамбай Тыныштықов, Ілияс Елеусінов, Аслан 
Есбосынов және Сабыржан Көбейсінов ие болды.

– Аты аталған теміржол саласының мамандары 
қозғалыс қауіпсіздігіне қауіп төндірген бүйір рама-
сының ақауы, букстық тораптың бұзылуы, орнынан 
жылжуы секілді кемшіліктерді дер кезінде анықтап, 
қауіпсіздікті нығайтуға атсалысқандары үшін марапат-
талды. Бүгінгі таңда тағы бес теміржолшының марапа-
ты қаралып жатыр. Олар – Рейімбай Әбдіров, Сұлтанбек 
Толыбайұлы, Аманат Сұлтанов, Қуаныш Ізбасқанов 
және Бауыржан Халилаев, – дейді Маңғыстау ЖТ 
бөлімшесі директорының орынбасары Ерлан Бүркітов.

Вагон шаруашылығы бойынша ревизор Берік 
Имашевтың айтуынша, вагондардың техникалық 
жағдайдағы осындай ақауларын табу салдары ауыр бо-
лып келетін қозғалыс қауіпсіздігі бұзылуының ықтимал 
жағдайларының алдын алады. 

Ұлан ОРАЗ, Маңғыстау

ЖЫЛЫ ЛЕБІЗДЕРІН 
ЖЕТКІЗДІ 

ҚАУІПСІЗДІКТІ 
ҚАЛТҚЫСЫЗ САҚТАҒАН

ОН ТОҒЫЗ БАҒДАРШАМ АУЫСТЫРЫЛДЫ

АЙМАҚ

Жасұлан СЕЙІЛХАНОВ, 
Тараз

Сарышаған станциясында өткен 
телімдік кеңеске аталған станцияға 
жақын станция басшылары мен темір 
жолдың өзге де құрылымдық мекеме 
басшылары қатысып, оған Жамбыл 
жүк тасымалы бөлімшесі директо-
ры Берік Ақшалов төрағалық етті. 
Мұндағы кеңейтілген жиында пойыз-
дар қозғалысы қауіпсіздігінің жай-күйі 
мен машинистердің ескертпелері күн 
тәртібіне қойылды.

Жалпы бұл учаске бойынша 
машинистердің ескертпелері ар-
тып кеткенімен, жекелеген меке-
мелерге қатысты біраз ескертпелер 
былтырғыдан төмен. Дегенмен тал-
дау жұмыстарының қорытындысын 
тыңдаған Б.Ақшалов қауіпсіздікті 
қадағалау жұмыстарын бір сәтке де 
босаңсытуға болмайтынын айтып өтті. 

Сондай-ақ, жиында Жамбыл 
магистральдық желісі бөлімшесі-
нің директоры А.Кукузов бөлімше 
шаруашылықтарындағы қауіпсіздік 
жұмыстарының талдамаларынан ха-
бардар етті. Оның айтуынша, қаңтар 
айында бір оқиға болған,  Тараз-
Шу учаскесінің Ақшолақ-Ақыртөбе 
бағытында пойыздың жаяу жүргінші 
соғу оқиғасы орын алып, абырой 
болғанда адам аман, ауыр жарақат 
алмаған.  

Жалпы алғанда Жамбыл магистраль-
дық желісі бөлімшесі бойынша 
жолдардың орташа бағалануы 57 
балды көрсетіп отыр. Ол қаңтар айы-
на 43 балл төңірегінде болады деп 
жоспарланған екен. Яғни меже 125 
пайызға артығымен орындалған.

Теміржолшылар кәсіподақ ұйымы 
Жамбыл филиалының төрағасы 
Жұман Сәменов те жұмысшылардың 
еңбек қауіпсіздігі мен әлеуметтік 
қамсыздандыру мәселесі бойын-
ша бөлімше басшыларымен жұмыс 
жүргізіліп жатқанын, әсіресе спортты 
дамытуға көп көңіл бөлінгенін атап өтті.

– 2019 жыл «Жастар жылы» болып 
жарияланғанын білесіздер. Соған бай-
ланысты жастардың тәлім-тәрбиесіне 
басымдық беріп, оларды оқыту, білік-
тіліктерін арттыру ісіне барынша 
көңіл бөлінуде. Бұл бойынша арнайы 
іс-шаралар жоспары жасалып, басым 
бағыттары белгіленді, – деді кәсіподақ 
төрағасы. 

Ал Таразда өткен, Жамбыл локомо-

ҚАҢТАРДАҒЫ КӨРСЕТКІШ ҚАНДАЙ? 
Жамбыл өңіріне қарасты Тараз, Шу және Сарышаған станцияларында кеңейтілген тораптық кеңестер өтіп, 
онда негізінен қаңтар айындағы пойыздардың қозғалыс қауіпсіздігінің сақталуы, «Машинистердің ескертпе 
кітабы» бойынша талдау жүргізу, пайдалану көрсеткіштерінің орындалуы сынды мәселелер қаралды.

тив пайдалану депосы қызметкерлері 
мен Тараз станциясына іргелес 
жатқан станция басшылығы өкілдері 
қатысқан кеңеске Жамбыл жүк тасы-
малы бөлімшесі директорының бірінші 
орынбасары Үмітбек Рысбеков төраға-
лық етті. 

Жиында алдымен машинистердің 
ескертпе кітабының қаңтар айындағы 
жазбалары талданды. Депо бойын-
ша бұл айда 24 ескертпе түскен екен, 
ол өткен жылғы есепті кезеңмен 
салыстырғанда 9 ескертпеге азайған. 
ПЧ-51-ге де қатысты ескертпелер 
8-ге жетіп, өткен жылғыдан алтауға 
төмендеген. Түлкібас станциясы ПЧ-
52-ге биылғы қаңтарда 5 ескертпе түссе, 
былтыр осы айда алтау болған екен. 
Мұнда да төмендеу байқалады. Тараз 
станциясында да былтырға қарағанда 
биыл жұмыс жүйеленген. Айталық, 
былтырғы қаңтарда 4 ескертпе тіркелсе, 
биыл бір ғана жағдаймен шектелген. Ал 
ШЧ-36 мен ЭЧ-21 жұмысына ешқандай 
ескертпе болмаған. 

Аталған ескертпелер тиісті орындарға 
жолданып, шаралары дер кезінде 
қолға алынғаны белгілі болды. Ма-
шинистер түртіп алған ескертпелерді 
мұқият тыңдаған Ү.Рысбеков темір 
жол жұмысындағы келеңсіздіктердің 
азайғанын айтып өтіп, дегенмен 
жол бойында ауа жайылған малдың 
мәселесін шешу, құқыққорғау орган-

дарымен бірлесе жұмыс жүргізуге көңіл 
бөлді.  

Сондай-ақ, жиында 2019 жылдың 
қаңтар айындағы кейбір пайдалану көр-
сеткіштерінің орындалмауы бойынша 
да түсінік беріліп, тиісті мекемелерге 
кемшілікті жою жөнінде тапсырма 
жүктелді.

Кеңес төрағасы көктемнің келуі-
мен еріген қар мен жауыннан ке-
йін жиналған көлшік сулардың жол 
қозғалысына кедергі келтіретінін, 
сондықтан жылдағыдай кез келген 
қауіпке дайын болу үшін және ондай 
жағдайларды болдырмау үшін тиісті 
шараларды қолға алып, локомотив 
бригадаларының жұмысын ширата 
түсуді қатаң тапсырды. 

Жамбыл магистральдық желі 
бөлімшесінің бас инженері Жұмағали 
Ұрсаров өз сөзінде сын-ескертпелер 
бойынша тиісті шешімдер шығарылып, 
қажетті шаралар қабылданып жатқанын 
жеткізді. ШЧ, ПЧ, ЭЧ басшылары-
мен бірлесе техника құралдарының 
ескертулері мен істен шығуын азай-
ту мақсатында жұмыс жүргізілгенін 
және жол бойына су жиналу қаупінің 
алдын алу, алдағы уақытта жекеле-
ген учаскелерде жүргізілетін жөндеу 
жұмыстарына қатысты технологиялық 
толаскез жөнінде де ақпар берді.   

Шу локомотив пайдалану депосында 
өткен кеңейтілген кеңесті Жамбыл жүк 

тасымалы бөлімшесі директорының Шу 
өңірі бойынша орынбасары Дүйсен 
Сыдықов ашып, күн тәртібіне тоқталды. 
Мұнда да машинистердің ескертпе 
журналына түскен жол бойындағы 
жағдайлар кеңінен талқыланды. Тал-
даулардан кейін басшылық тиісті 
мамандарға рельс бойындағы шөптерді 
жою, пойыз жолында малдың емін-ер-
кін жайылып жүрмеуіне жол бермеу, 
пайдалану көрсеткіштерін арттыру, 
жол қауіпсіздігі мен еңбек қауіпсіздігін 
барынша сақтау, т.т. бойынша тапсыр-
малар берілді. 

Ал Жамбыл магистральдық желі 
бөлімшесі директорының орынбасары 
М. Абдуллаев биылғы қаңтар айын-
да бөлімше шаруашылықтарында 
ешқандай апаттар мен оқыс жағ-
дайлардың болмағанын жеткізді.

Кеңейтілген кеңестер соңында 
барлық станция басшылары мен Жүк 
тасымалы және Магистральдық желі 
бөлімшелерінің тиісті басшылық 
өкілдеріне әдеттегідей жол қауіпсіздігін, 
технологиялық процестердің ақаусыз 
және тоқтаусыз жұмыс істеуін, жұмыс-
шылардың қолайлы еңбек жағдайын 
қамтамасыз ету және темір жол бойы-
на жақын маңдағы оқу орындары бас-
шыларымен жолдан өту қауіпсіздігін 
түсіндіру жұмыстарын күшейту бойын-
ша тапсырмалар жүктелді.

Суретті түсірген автор

ЖҰМЫСШЫЛАР 
ДӘН РИЗА

Шымкент белгі беру 
және байланыс дис-
та н ц и я с ы н ы ң  қ ұ -
рылғыларды жөндеу 
және ауыстыру ша-
ралары жоспарға сай 
атқарылуда. 

мен релелі шкафтар да ретке кел-
тіріліп, еденүсті құрылғылар бірыңғай 
стандартқа сәйкестендірілді. 

«Дистанциядағы еңбек қорғау 
жағдайына келсек, 2017-2018 жылда-

ры өндірістік жарақаттар орын алған 
жоқ. Бөлімшедегі барлық жұмысшылар 
100 пайыз киім-кешекпен қамтамасыз 
етілді. Іс-шараларды атқару кезінде 
өндірістік жарақатқа жол бермей, 

жылды сәтті аяқтадық. Жыл бойы 45 
тексеру жүргізіліп,  жоспардан тыс 
26 тексеру өткізілді. Нәтижесінде, 
175 ескерту беріліп, оның бәрін 
белгіленген мерзімде түзеттік.                                      
Дистанция жұмысын пысықтаған 
40 селекторлық жиын өтті», – деп 
мәлімет берді  Шымкент белгі беру  
және байланыс дистанциясының бас-
шысы Б.Қасымбеков. 

Бүгінде дистанцияда 299 бірлік 
техника бар. СОБ құрылғыларының 
техникалық қызмет көрсету 
сапасының көрсеткіші балдық 
жүйемен «жақсы» немесе 108,7% 
құрап отыр. Дистанцияда бір ұрлық 
оқиғасына жол берілген. Қызылсай 
станциясында бөгде тұлғаның 
қатысуымен кіреберістегі батареялық 
шкафтағы «Н» бағдаршамының ОРС-
3 типтегі аккумуляторы ұрланған. 
Бір жақсысы, келтірілген шығын 
(23676,10 теңге) көп ұзамай өтеліпті.    

Суретті түсірген автор

Қосұйым МҰҚАШЕВ, 
Атырау

ВАГОН ШАРУАШЫЛЫҒЫ

Айталық, деполықтар өткен жылдың 
12 айында жоспардағы 723 вагон ор-
нына 1499 вагонды жөндеп, жоспарды 
207 пайызға орындаған. Оның ішін-
де 154 вагон  «Қазтеміртранс» ЖШС 
вагондары болса, 1354 вагон басқа 
меншік иелерінікі. Сырт мекемелер-
ге қосалқы қызмет көрсету бойынша 
кіріс ағымдағы ағытып жөндеулер 
бойынша 76 млн 762 мың теңгені 
құрады, жоспардың орындалуы 231% 

құраған. Сонда 1 вагонға 51209 теңге 
жұмсалады, ал үнемдеу 13298 теңгені 
құрайды. Олар тапсырыс берушінің 
қайта өңдеуге берілген материалдар 
есебінен үнемделіп отыр. 

Жалпы, депоның қызмет көрсету аясы 
Қазақстанның Батыс қақпасы санала-
тын Құрманғазы ауданындағы Астра-
хань облысына таяу Ақсарай станция-
сынан бастап Бейнеу мен Қандыағаш 
станциялары аралығын қамтиды. 
Осы аралықтағы вагондардың дұрыс 
жүріп-тұруына, бұзылмай, сынбай, 
мүлтіксіз екінші бір станцияға дейін 

жетуін қадағалап, тексереді. Ганюш-
кино бөлімшесінде 70 шақты адам, 
Атыраудың өз басында жүзге жуық, 
Мақат пен Ақжайық станцияларын-
да 150-ден, Құлсары мен Мақатта 50 
шақты, барлығы 500-дей адам  абы-
ройлы еңбек етуде. Барлығы да жер-
гілікті мамандар, бірнеше буын темір-
жолшылар династиясын жалғастырып 
келе жатқан бесаспап, кәнігі мамандар. 
Станцияға тәулігіне жүздеген вагон-
дар келеді. Вагон қараушылар сорттап 
тексеріп, ақаулылар болса техникалық 
күтім не қызмет көрсету пунктіне жібе-

ЖЫЛЖЫМАЛЫ ҚҰРАМ ЖАРАҚТЫ БОЛСА ...
Вагондардың бір нүктеден екінші нүктеге, бір станциядан келесісіне дейін 
ешқандай кідіріссіз, кестеге сай жетуін қадағалаушы вагон пайдалану 
депосының атқарар жүгі қомақты. Атырау вагон пайдалану депосы пойыз-
дардың қозғалыс қауіпсіздігін қамтамасыз етуді жүз пайыз орындап отыр.     

реді. Ал слесарь, дәнекерлеуші, кран-
шы, құрушылардан құралған бригада 
кешенді жөндеу жұмыстарына кірі-
седі...   

Қысы-жазы бір тынбай жүріп жа-
татын жұмыс вагоншыларды еш 
жалықтырған  емес. Бүгінде ұжымда 
347 вагон қараушы, 42 вагон слесарі 
және басқа да мамандар еңбек етеді. 
Депоның 4 техникалық күтім және 
қызмет көрсету пункті, 2 бақылау 
пункті, 15 қауіпсіздік посты бар. 
«Қазақстан темір жолы» ұлттық 
компаниясындағы биылғы жылдан 
бастап енгізілген рейтінгілік бағалау 
бойынша да Қазақстандағы 16 ва-
гон пайдалану депосы ішінде Атырау 
вагон пайдалану депосы алдыңғы 
лектен көрініп отырғаны ұжымның 
ұтымды еңбегі, ұтқырлы шеберлігі 
арқасында десек, артық айтқандық 
болмас. 

Жуырда Қазығұрт станциясының мәжіліс залын-
да станциядағы барлық теміржол мекемелерінің 
қатысуымен  жиын өтті. Қазығұрт станциясының 
бастығы міндетін атқарушы Қ.Жанабаев желілік 
құқық қорғау орындары ұйымдастырып отырған 
басқосудың басты тақырыбы қауіпсіздік екенін 
жасырмады.

Қазығұрт станциясының ЖПб-нің бастығы  полиция  
майоры Ә.Сайрамбаев және Шымкент станциясы ЖПБ 
ӘПб Ювеналдық полиция тобының аға инспекторы, 
полиция майоры Ш.Сыздықова қатысқан жиын ҚР 
Әкімшілік және қылмыстық заңнамаларда көзделген 
құқық бұзушылықтар мен олардың жауапкершілік-
тері мен түсіндірме жұмыстары айтылды. Сондай-ақ, 
әртүрлі себептермен орын алатын шұғыл тежеу және 
темір жол бойында орын алатын жарақаттанулар, оның 
ішінде бала жарақаты мәселесі ерекше сөз болды. Со-
нымен қатар, жасөспірім балалар қызық көріп, жолау-
шылар пойызының терезелерін сындыруы сынды ұсақ 
бұзақылық соңы насырға шабатын жайттар айтылмай 
қалмады. Бұл қылмыстық құқық бұзушылық жасау 
болып табылатыны,  мұндай жауапсыз әрекеттен ең 
бірінші ата-аналар, жолаушылар ғана зардап шекпейді, 
мемлекеттің мүлкіне де зиян келетіні сөзсіз, сондықтан 
балаларды осындай ақымақтықтан аулақ ұстаңыздар 
деген тәртіп сақшыларының ескертуі орынды екенін 
теміржолшылар да мақұлдады.  

Жиында сөз болған мәселелер айтылып қана қоймай, 
ары қарай одан қорытынды шығарып, сақтықты 
күшейту шаралары қадағаланатын болды.  

Жан ПЕРДЕБЕК, Қазығұрт   

ҚАДАҒАЛАНАТЫН БОЛДЫ   
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КОНФЕРЕНЦИЯ

Аслан КУДАБАЕВ, 
Костанай

НОВОСТИ

Ирина БЕКТИЯРОВА, 
Алматы

АНТИКОРРУПЦИЯ

ПРОФСОЮЗ

 

На конференции были рассмот-
рены вопросы повышения эффек-
тивности перевозочного процесса 
в контексте мер, предлагаемых АО 
«НК «ҚТЖ» для ведения бизнеса и 
решения задач, стоящих перед на-
циональным грузоперевозчиком.

Председатель правления АО 
«КТЖ – Грузовые перевозки» Кай-
рат Саурбаев в своем выступлении 
отметил возрастающую роль экспе-
диторского бизнеса в повышении 
эффективности транспортно-логи-
стического комплекса страны и вы-
полнении основных задач АО «НК 
«ҚТЖ» и его дочерних организаций 
в 2019 году. 

– Компания заинтересована 
совместно с АНЭК в создании бла-
гоприятных правовых, экономи-
ческих и социальных условий для 
участников перевозочного процес-
са. Проведение совместной рабо-
ты по расширению и укреплению 
сотрудничества с отечественными 
экспедиторскими организациями 
способствует выявлению проб-
лемных вопросов системного ха-
рактера и принятию мер по их 
устранению. АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» будет оказывать содей-
ствие в решении вопросов бизне-
са, – отметил он и сообщил, что 
по итогам 2018 года в компании 
достигнуто перевыполнение всех 
производственных показателей. В 
том числе тарифный грузооборот 
по сравнению с аналогичным пе-
риодом 2017 года вырос на 6,6%. 

ПЕРСПЕКТИВНОЕ 
СОТРУДНИЧЕСТВО
При этом увеличивается доля 

участия экспедиторских компаний 
в объеме перевозок. В 2018 году она 
превысила 85% (для сравнения: в 
2015-м – 76,77%, в 2016-м – 80,7%, 
в 2017-м – 81,88%). С участием 
экспедиторских компаний было 
перевезено 240,6 миллиона тонн 
различных грузов. 

Как было отмечено на конфе-
ренции, членами АНЭК является 
81 экспедиторская организация, 
или 8,7% от их общего количества. 
В КТЖ – Грузовые перевозки рас-
считывают, что с каждым днем эта 
цифра будет увеличиваться. 

– В 90-е годы было 20 компаний, 
на сегодня национальным перевоз-
чиком  заключены договора с 933 

В мероприятии, которое прошло на базе Акмолинского колледжа 
Казахской академии транспорта и коммуникаций им. М. Тынышпа-
ева, приняли участие около 200 работников производственного 
участка пассажирского хозяйства столицы, а также представители 
проектного офиса «Адал жол» АДГСиПК РК и линейного управления 
полиции на транспорте МВД РК.

На совещании обсудили актуальные производственные вопросы, 
проводимые профсоюзным комитетом социальные мероприятия и 
методы пресечения коррупционных действий в работе пассажир-
ского комплекса. 

Сотрудникам предприятий рассказали о важности соблюдения 
рабочей дисциплины, неукоснительного выполнения своих долж-
ностных обязанностей с соблюдением всех норм и требований зако-
нодательства страны. Кроме того, им дали контакты уполномоченных 
государственных органов, по которым можно обращаться в случае 
выявления противоправных действий. 

Стоит отметить, что АО «Пассажирские перевозки»  постоянно 
ведет работу с заинтересованными государственными органами по 
искоренению коррупционных фактов на пассажирском железнодо-
рожном транспорте и просит пассажиров проявлять гражданскую 
позицию и сообщать о всех нарушениях на блог генерального ди-
ректора национального перевозчика.

Роман ЛЮБИМОВ

Он провел расширенное заседа-
ние Совета костанайского филиала 
Казахстанского отраслевого про-
фсоюза с участием руководителей 
предприятий, председателей про-
фкомов Костанайского региона, 
представителей ЦС профсоюза, а 
также работников подразделений 

Костанайских отделений грузовых 
перевозок и магистральной сети. 

Оразгали Ахметбаев подробно 
рассказал присутствующим о рабо-
те ОО «Казпрофтранс», его планах, 
тенденциях, перспективных на-
правлениях деятельности, ответил 
на вопросы работников, разъяснил 
интересующие пункты Коллектив-
ного договора.

После обсуждения вопросов вы-

В работе совещания участвовали руководители, представители 
Восточно-Казахстанского отделения грузовых перевозок, железно-
дорожных предприятий, а также линейные работники. 

С докладами по темам противодействия коррупции и террориз-
му выступил советник директора Восточно-Казахстанского отде-
ления грузовых перевозок по безопасности Максим Колташев. Он 
напомнил железнодорожникам о профилактических мерах по пре-
дупреждению террористических актов как на рабочих местах, так 
и на вокзалах, станциях и остановочных пунктах, а также алгоритм 
действий при обнаружении взрывных устройств и подозрительных 
предметов, поступлении информации о них, совершении терракта. 
Максим Колташев также рассказал участникам узлового совещания 
об антикоррупционном законодательстве, предпринятых мерах в 
Восточно-Казахстанском отделении грузовых перевозок, в том числе 
действующем телефоне доверия и наличии у входа в управление 
ящика для жалоб и предложений.

Всего на узловом совещании рассматривали четыре вопроса. Два 
других касались выполнения эксплуатационных показателей, безо-
пасности движения поездов. В ближайшее время узловое совещание 
пройдет на станции Серебрянка, где также будут рассмотрены акту-
альные вопросы борьбы с коррупцией и террором.

Ольга СТЕБЛЯНКО, Шемонаиха

На территории Семейского отделения магистральной сети 
по Восточно-Казахстанскому региону началась подготовка 
к борьбе с весенними водами. До 15 марта здесь планируют 
укомплектовать два противоразмывных поезда на железнодо-
рожных станциях, которые находятся в пределах Защитинской 
и Серебрянской дистанций пути. 

На основе приказа № 122 за подписью первого заместителя 
председателя правления АО «НК «ҚТЖ» Каната Альмагамбетова 
руководство Семейского отделения магистральной сети издало 
свой приказ по водоборьбе. Он согласован с руководством Восточ-
но-Казахстанского и Семейского отделений грузовых перевозок. 
Как сообщил ведущий инженер отдела пути Семейского отделе-
ния магистральной сети Амангазы Сембинов, сейчас выделяются 
платформы для противопаводковых мероприятий. 

– Всего будет 22 платформы, груженые железобетонными шпа-
лами, рельсовыми пакетами, камнем, – рассказал он. – Места их 
дислокации на пяти станциях – Оскемен-1, Шемонаиха, Серебрянск, 
Зыряновск, Риддер. Также будут сформированы два крытых вагона 
с инструментами. 

Как рассказал заместитель директора Семейского отделения 
магистральной сети Алибек Шуманов, регион по своему рельефу 
является одним из самых сложных в республике. Здесь находится 
большое число кривых малых радиусов, искусственных сооружений, 
включая мосты, галереи, реки, водохранилища.  Заранее готовясь к 
будущим паводкам, путейцы начали очистку водопропускных труб.

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск

ВЫЯВЛЯТЬ И ПРЕСЕКАТЬ
Совещание по мерам пресечения коррупции и соблюде-
нию рабочей дисциплины организовано региональным 
филиалом по пассажирским перевозкам «Северный» АО 
«Пассажирские перевозки» в Астане.

НА СТРAЖЕ ЗАКОНА
О профилактических мероприятиях, направленных на 
борьбу с коррупционными правонарушениями, а также 
терроризмом, шла речь на узловом совещании на станции 
Шемонаиха.

ЭКСПЕДИТОР – НАДЕЖНЫЙ ПАРТНЕР

Институт частных экспе-
диторов в Казахстане не 
только состоялся как эф-
фективный бизнес, его роль 
в перевозочном процессе 
постоянно возрастает. И 
национальный перевозчик 
РК готов с ним активно со-
трудничать как с надежным 
партнером. Об этом шла 
речь на конференции Ассо-
циации национальных экспе-
диторов РК (АНЭК), которая 
прошла в Алматы.

эффективность работы с партнера-
ми и потребителями услуг. Таких 
как «блок экспедитора» в програм-
ме АСУ ДКР,  совершенствование 
процесса планирования перевозок 
грузов и утверждение декадных за-
явок клиента в АСУ ДКР с учетом 
требований грузоотправителя.

Кайрат Саурбаев проинформи-
ровал, что планируется начать 
тиражирование технологии без-
бумажных перевозок грузов во 
внутриреспубликанском и экс-
портно-импортном сообщении, 
организации электронного обме-
на данными с сопредельными ад-

просы финансового планирования 
и регулирования перевозок, – реко-
мендовали представители АО «КТЖ 
– Грузовые перевозки».

На конференции договорились в 
марте собрать совместную рабочую 
группу и обсудить техзадание для ре-
ализации функционала экспедиторов 
в системе совершенствования процес-
са планирования перевозок грузов и 
утверждения заявок клиента в АСУ 
ДКР с учетом требований грузоотпра-
вителя. Чтобы они могли стратегиче-
ски, а потом и детально примерить 
эту «одежку» на себя: что убрать, что 
учесть, что предусмотреть. 

РЕФОРМИРУЯ – 
СОВЕРШЕНСТВУЙ!
Эти и другие меры предполага-

ется осуществлять в рамках прово-
димых  реформ в ҚТЖ, о которых 
проинформировал Кайрат Саурбаев. 
Он подробно разъяснил последние 
решения, связанные с изменением 
стратегии ҚТЖ в качестве нацио-
нального перевозчика. В частности, 
под управлением АО «КТЖ – ГП» 
остаются все процессы, связанные 
с движением поездов и обслужива-
нием всего вагонного хозяйства. 

Заместитель председателя прези-
диума СТК «KАZLOQISTICS» расска-
зал о тех задачах, которые поставле-
ны на последней коллегии МИИР РК. 
Остается актуальной в современных 
условиях задача, поставленная Гла-
вой государства по развитию казах-
станского транспортно-логистиче-
скего хаба. Он становится новым 
важнейшим сектором экономики. 

Одновременно он подчеркнул 
важность внесения корректив в раз-
рабатываемую в настоящее время 
концепцию нового закона о желез-
нодорожном транспорте. В первую 
очередь, это касается статуса нацио-
нального перевозчика и тех рамок, в 
которых имеет право работать част-
ный бизнес. 

– Реформируя, надо совершенство-
вать. По-другому нам с теми задача-
ми, которые поставлены на коллегии 
министерства, не справиться. Важна 
борьба с издержками, только в этом 
случае наши товары и транспортные 
продукты будут конкурентоспособ-
ными, – считает Юрий Лавриненко.

Участники конференции АНЭК в 
этой связи поддержали намеченные 
тенденции в отрасли и решили сов-
местными усилиями воплощать их 
в своей работе.

Фото  Александра ЖАБЧУКА

ЭФФЕКТИВНОЕ ВЗАИМОДЕЙСТВИЕ
Костанайский регион с рабочим визитом 
посетил председатель ОО «Казахстанский 
отраслевой профсоюз работников желез-
нодорожного, автомобильного, воздушного 
и водного транспорта» Оразгали Ахметбаев.

полнения Коллективного договора и 
практике работы профсоюза с адми-
нистрацией предприятий региона, 
присутствующие также заслушали 
информацию о спортивных меро-
приятиях и работе регионального 
Совета ветеранов. Также Оразгали 
Ахметбаев вручил награды и грамо-
ты наиболее ответственным и от-
личившимся работникам региона. 

В свою очередь председатель 
Костанайского филиала профсою-
за Гафу Несипбаев поведал о работе 
филиала в минувшем году. Он со-
общил, что Костанайский филиал 
активно проводил и проводит ра-
боту по социально-экономической 
защите членов профсоюза.

– Как вы знаете, наш Коллектив-
ный договор – один из лучших в 
республике. – сказал Гафу Несип-

баев. – В настоящее время подпи-
саны 3 отраслевых соглашения с 
разными министерствами. Необ-
ходимо продолжать работу в сфере 
охраны труда с целью обеспечения 
безопасности, сохранения здоровья 
работников транспортной отрасли,  
обеспечения работников спецодеж-
дой, спецобувью. 

Также он поведал о культурно-мас-
совой работе в регионе. В частности, 
в прошлом году в Костанае прово-
дился финал турнира Кубок желез-
нодорожной футбольной лиги-2018 
по мини-футболу, организатором ко-
торого является ОО «Казахстанский 
отраслевой профсоюз работников 
железнодорожного, автомобильного, 
воздушного и водного транспорта», и 
участие в котором приняли команды 
из всех регионов Казахстана. 

На станции Караганда-Сортировочная создана мобильная 
группа по обеспечению сохранности перевозимых грузов. В 
ее состав вошли сотрудники филиала АО «Военизированная 
железнодорожная охрана» и линейного отдела полиции.

Как отметил директор филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – 
«Карагандинское отделение ГП» Марат  Ибраев, ежегодно компания 
заключает договор с охранными предприятиями в целях сохран-
ности перевозимых грузов и товарно-материальных ценностей.

– Кроме того, на станции Караганда-Сортировочная ежеквар-
тально проводятся Координационные советы с приглашением 
причастных структурных подразделений, начальников станций, 
представителей АО «ВЖДО» и линейного отдела полиции, – расска-
зал он. – Каждый случай хищения перевозимых грузов рассматри-
вается как чрезвычайное происшествие, виновные привлекаются 
к дисциплинарной, материальной ответственности. 

По фактам хищений, где была установлена вина работников, 
расторгнуты трудовые договора и по решению суда применены 
наказания в виде лишения свободы. Так, в 2018 году было допущено 
12 случаев хищения перевозимого груза из подвижного состава – 
металлических ящиков, угля, лома черных металлов, маргарина.

– Что касается товарно-материальных ценностей (рельсов, зап-
частей от вагонов, дизельного топлива), то было допущено 4 случая 
хищения и задержано 7 работников железнодорожного транспорта, 
– констатировал Марат Ибраев.

Светлана МОГАЙ, Караганда

ПОДХОДИТ ВРЕМЯ ПАВОДКОВ

СОХРАННОСТЬ ГРУЗА – 
В ПРИОРИТЕТЕ

компаниями, из которых на пере-
возки транзитных грузов – с 304 
компаниями. Это существенное 
увеличение, – считает Кайрат Са-
урбаев. – Доля перевозок, органи-
зованных экспедиторами – членами 
АНЭК, составляет 37,18% от общего 
объема перевозок.

Генеральный директор АНЭК 
Мухамбет Сабетов перевел тонны,  
километры и проценты в валютное 
выражение. Отметив, что в ҚТЖ за 
последние годы коренным образом 
изменилось отношение к частному 
экспедиторскому бизнесу, он уточ-
нил, что и финансовая роль экспеди-

торов значительно возросла.
– За транзитные перевозки экспе-

диторские компании платят в год по-
рядка 550-560 миллионов долларов, 
или 230 миллиардов тенге. Такой 
объем денежной массы поступает 
в ҚТЖ, причем на основе стопро-
центной предоплаты. Сейчас –  тен-
денция к увеличению. Экспедиторы 
выполняют роль не только органи-
затора перевозок, но и кредитуют 
грузоотправителей, – отметил он.

Поэтому в ассоциации, также как 
в АО «КТЖ – Грузовые перевозки», 
не сомневаются: институт экспе-
диторов нужен. Этот бизнес будет 
развиваться и приносить пользу как 
самим компаниям, так и железным 
дорогам в целом.

АСУ ДКР В ПОМОЩЬ
В ходе алматинского форума обсу-

ждалось много наболевших вопро-
сов. В том числе совершенствование 
финансовых онлайн-расчетов с экс-
педиторскими компаниями, взаи-
модействие АО «Қазтеміртранс», АО 
«KTZ Express» и АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» с экспедиторскими ком-
паниями, организация контейнер-
ных поездов из КНР в Среднюю Азию 
и Европу и обратно и многие другие. 

Один из них актуален в свете ре-
ализуемой в стране и нацкомпании 
Программы цифровизации. Поэто-
му особое внимание было посвяще-
но внедрению современных про-
граммных продуктов, повышающих 

министрациями. Отработаны два 
пилотных проекта с РЖД, и теперь с 
российскими коллегами предпола-
гается полностью перейти на такой 
метод работы.

– Работа по безбумажным доку-
ментам позволяет минимизировать 
человеческий фактор. Начинаем 
эту технологию тиражировать. Во 
втором квартале текущего года 
планируется  весь порожный парк 
Қазтеміртранса перевести на эту 
систему. До середины года зара-
ботают все отделения, в том числе 
стыковые пункты с РФ. Эта техно-
логия важна не только железной 
дороге, она важна и экспедиторам, 
– подчеркнул директор департамен-
та системных проектов АО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» Ринат Яма-
лутдинов. 

В ближайшей перспективе так-
же планируется запуск в АСУ ДКР 
финансового контроллинга по пе-
ревозкам грузов в транзитном сооб-
щении. Это позволит избавляться 
от простоев вагонов и заторов. 
Суть финансового контроллинга 
заключается в пропуске вагонов в 
транзитном сообщении по межго-
сударственным стыковым пунктам 
только при финансовом обеспече-
нии перевозок. 

– В этой связи экспедиторским 
организациям, задействованным 
в перевозке транзитных грузов, во 
избежание простоя вагонов необ-
ходимо в корне пересмотреть во-

Профсоюзные организации филиала «Астана» КАЗПРОФТРАНС 
выражают глубокие соболезнования бухгалтеру филиала Курсовой 
Наталье Иосифовне  в связи с тяжелой утратой – кончиной супруга, 
ветерана труда

Курсова Вячеслава Сергеевича
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4 ӘЛЕУМЕТ

ТОЙЫМБЕКОВА ЖАННА АМРАШҚЫЗЫ – «KTZ Express» АҚ фи-
лиалы – «KTZE Ореrator» бас есепшісі (1 наурыз)

ҰРСАРОВ ЖҰМАҒАЛИ МҰҚАШҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ филиалы – 
«Жамбыл магистральдық желі бөлімшесі» бас инженері (2 наурыз)

ӨМІРЗАҚОВА МЕРУЕРТ ЕСЕНБЕКҚЫЗЫ – «Қазақстан темір-
жолшысы» газеті редакторының орынбасары (3 наурыз)

СҰЛТАНОВ АРМАН ТҰРЛЫХАНҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ атқарушы ди-
ректор – «Жолаушылар тасымалы» АҚ басқармасы төрағасы (3 наурыз)

НАЗАРБЕКОВ ЕРБОЛАТ ҚАДЫРҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ филиалы – 
«Магистральдық желі дирекциясы» тасымалдау қызметі жөніндегі 
атқарушы директор (3 наурыз)

АМАНБАЕВ СӘНДІБЕК ТАҒЫБЕРГЕНҰЛЫ –  «ҚТЖ» ҰК» АҚ филиа-
лы – «Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесі» бас инженері (4 наурыз)

МҰҚЫШЕВ АРДАҚ ЖҰМАҒҰЛҰЛЫ – «ҚТЖ» ҰК» АҚ құқықтық 
қамтамасыз ету жөніндегі атқарушы директор (4 наурыз)

САЛЫҚБАЕВ АБЗАЛ МЫРЗАХАНҰЛЫ – «ҚТЖ-Жүк тасымалы» 
АҚ филиалы – «Ақмола ЖТ бөлімшесі» директорының (логистика 
жөніндегі) орынбасары (4 наурыз)

Қ ұ т т ы қ т а й м ы з !

ГОД МОЛОДЕЖИ

АРДАГЕР

ДАТА

ЖЕМҚОРЛЫҚ – ДЕРТ Әлі де тың, күнде таңертең 
жұмыс орнынан табылатын ширақ 
қария  көктемнің алғашқы күнінде 
жарық дүние есігін ашқандықтан 
ба, көңілі де көктемдей ашық жан. 
Ол 60 жылдан бері темір жолмен 
біте қайнасып, бірге жасасып ке-
леді.

Еңбек жолын сонау алпысын-
шы жылдары бүгінгі Атырау, сол 
кездегі Гурьев вагон депосында 
жөндеуші болып бастапты. Өзі 
жұмысқа алғыр, ойға зерек, оның 
үстіне әскерде болып шыңдалып 
келген жас жігіттің болашағынан 
үміт күткен депо басшылығы оған 
Ташкент теміржол институтына 
оқуға баруға ұсыныс жасайды. 
Институтта вагон шаруашылығы 
бойынша бес жыл оқып, «туған 
депосына» қайтып келеді. 

Ол кезде бөлімше Мәскеуге 
қарады, ылғи жан-жақтан келген-
дер, жергілікті мамандар тапшы. 
Есақаң жас маман ретінде әуелі 
вагон депосының шебері болып 
бастап, сосын техникалық жөндеу 
пунктінің бастығы болады. Күні-
түні ондап, жүздеп келіп-кетіп 
жатқан вагондарды жөндеу, 
олардың ақаусыз жүріп кетуін 
қамтамасыз етуге бар күш-жігерін 
жұмсап еңбек етеді. Жылдар өте 
депо бастығының орынбасары, 
депо бастығы лауазымына да 
жетеді. Содан кейін бөлімшенің 
қауіпсіздік бойынша бас ревизоры 
қызметін де атқарады. 

70-ші жылдары өңірде Гурьев 
темір жол техникумы ашылып, 

ҚАРТЫ БАР ЕЛ 
– ҚАЗЫНАЛЫ 

Атырау жүк тасымалы 
бөлімшесі ардагерлер 
кеңесінің төрағасы, 
Құрметті теміржолшы 
Есен-Аман Дабысов                              
1 наурызда сексеннің 
сеңгіріне шығып отыр.   

көптеген мамандар сол техни-
кумнан әр түрлі мамандыққа 
оқып, білім алды, кәсіби маман 
атанып шықты. Машинист, бай-
ланысшы, пойыз құрастырушы, 
вагон жөндеуші, жол жөндеуші 
деген секілді барлық салада әр 
жыл сайын мамандар легі пайда 
болды және олардың дені жер-
гілікті ұлт өкілдерінен құралды. 
Осы мамандарды тәрбиелеуде  
Есақаңның еңбегі ерен. Бертін 
келе ардагердің білім мен білік-
тілігі бөлімше кәсіподақ ұйымын 
басқаруға да жұмсалды. 2009 
жылы зейнеткерлікке шыққан 
соң аймақтың ардагерлер кеңесін 
басқару ұсынылды. 

Міне, содан бері қарттардың 
басын қосып, түрлі шаралар 
ұйымдастырып,  үйлеріне бара-
ды, әлеуметтік көмек көрсетеді, 
әйтеуір, бір тынбайды, қашан 
да жұмысбасты адам. Сондай-ақ 
Есақаң қазақтың арғы-бергі тари-
хын да жақсы біледі, әсіресе, өлке 
темір жол тарихын саралағанда 
одан асқан ешкім жоқ, әр 
оқиғаны жаңылмай айтып оты-
рады. Кезіндегі құймақұлақ жас 
бүгінде көнекөз шежіре қартқа 
айналғанын көреміз. Ұл-қыз, 
немере-шөбере өсіріп отырған 
үлкен шаңырақтың атасы. Күллі 
Атырау өңірінің теміржолшы-
лары ардагерді  80 жасымен 
құттықтап, оған зор денсаулық, 
салиқалы қарттық тілеуде.  

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау
Суретті түсірген автор   

Шараны жүргізген Атырау жүк 
тасымалы бөлімшесінің басшысы 
Мағауия Оразқұловтың айтуын-
ша, «ҚТЖ-Жүк тасымалы» АҚ 
мен ҚР Сыбайлас жемқорлыққа 
қарсы агенттігі арасында Сыбай-
лас жемқорлыққа қарсы күрес 
бойынша ынтымақтастық тура-
лы келісім жасақталған. Оның 
мақсаты – заң бұзушылыққа қарсы 
алдын алу және жүйелі шаралар 
кешенін әзірлеу, жүзеге асыру. 
Осы Келісім аясында АҚ-ның шта-
тында Агенттік пен АҚ өкілдерінен 
жасақталған «Адал жол» жобалық 
кеңесі де құрылмақшы. Кеңес 
жұмысы темір жолмен жүк және 
жолаушы тасымалдау жұмысының 
дұрыс жүргізілуіне, көрсетілетін 
қызметтердің қолжетімділігіне, сы-
байлас жемқорлықтың алдын алуға 

бағытталған. 
ҚР Мемлекеттік қызмет істері 

және сыбайлас жемқорлыққа 
қарсы іс-қимыл агенттігі Атырау 
облысы бойынша департамент 
бастығы Тоқтамыс Жұмағұлов 
Агенттіктің жұмысы туралы түсінік 
беріп, бүгінде әлеуметтік мәселеге 
айналып отырған жемқорлықтың 
алдын алу қажеттігін айтты. «Бұл 
бүкіл әлем елдерінде бар үрдіс, 
өкінішке қарай, біздің ел де одан 
айналып кете алмады. Бірақ 
біздің мақсатымыз осы сыбайлас 
жемқорлық санын азайту, жою 
болып табылады. Жемқорлықтың 
ең кең тараған түрі – пара алу мен 
беру. Оған жеңіл қарауға болмай-
ды. Бұған тәртіптік, әкімшілік 
және қылмыстық жаза қаралған. 
Бір қорап шоколад үшін істі болып 

Отправляясь на учебу в Самар-
ский государственный университет 
путей сообщения из приграничного 
городка Соль-Илецк, Мунар Айтжа-
нов и не предполагал, что именно 
там встретит свою судьбу. Вырос-
ший в семье железнодорожников, 
молодой человек со школьной 
скамьи мечтал пойти по  стопам 
родителей. Проживая неподалеку 
от станции, он был свидетелем бур-
ного ритма стальной магистрали, 
непрерывного движения поездов. 
Вечерами, когда смолкал городской 
шум, слышал переговоры работ-
ников станции по громкой связи. 
Признается, что ничего не мог в 
них разобрать, но от этого интерес  
лишь усиливался.

– Когда я вернулся на родную стан-
цию после университета, часто ловил 

себя на мысли, что теперь не толь-
ко понимаю, о чем разговоры, но и 
могу сказать, чей голос звучит в этот 
момент, – с улыбкой вспоминает он.

Рашида тоже росла в семье же-
лезнодорожников, только по ту 
сторону границы – в Астраханской 
области. Удивительным образом 
супругов с детства окружали одни 
и те же вещи, привычки, схожие 
климатические условия, местность 
и, конечно, железная дорога. 

– Мы с Мунаром выбрали специ-
альность «организация перевозок и 
управление на транспорте (желез-
нодорожный транспорт)», только 
он учился на два курса старше, по-
этому первое время наши пути не 
пересекались. Впервые увидела его 
в 2007 году, уже будучи на втором 
курсе. Познакомились и обнаружи-

ДОРОГОЙ ЛЮБВИ

Чувства супругов Айт-
жановых магистраль 
проверила на проч-
ность. Три года они 
работали в разных же-
лезнодорожных админи-
страциях: Мунар в АО 
«НК «ҚТЖ», Рашида – в 
ОАО «РЖД». Расстоя-
ние в сотни километров 
не стало преградой для 
общего будущего – од-
нажды они встретились, 
чтобы уже никогда не 
расставаться. 

ли, что у нас много общего, словно 
у давних друзей, – рассказывает Ра-
шида. 

Супруги признаются, что в день 
знакомства почувствовали, что это 
судьба. И даже когда по окончании 
учебы Мунар уехал в родной Илецк, 
а Рашиде три года предстояло от-
работать на станции Аксарайская 
Астраханского отделения Приволж-
ской железной дороги, они знали, 
что это временная разлука. Несмот-
ря на расстояние и редкие встречи, 
их чувства только крепли. В 2013-м 
они поженились. Через год Раши-
да вышла в декретный отпуск, уже 
с должности инженера-технолога 
Астраханского отделения дороги, 
с тех пор супруги не расставались. 

Мунар прошел путь от регулиров-
щика скорости движения на станции 
Илецк-1 до главного менеджера пер-
вого уровня функционального на-
правления по логистике перевозок 
департамента породовой погрузки 

ПАРА АЛУ ДА, БЕРУ ДЕ ҚЫЛМЫС...
Атырау жүк тасымалы бөлімшесінде өңірдегі 
барлық темір жол құрылымдық бөлімше 
басшыларының және ҚР Мемлекеттік қызмет 
істері және сыбайлас жемқорлыққа қарсы 
іс-қимыл агенттігі департаменті, құқық қорғау 
саласы, «Нұр Отан» партиясы филиалы 
өкілдерінің қатысуымен жиын өтті. 

жатқандар бар. Сондықтан сақ 
болыңыздар, жүрген жерлеріңізде, 
ұжымда осы мәселені мұқият 
айтыңыздар. Пара алушымен қатар 
беруші де қылмыс жасаушы болып 
саналады. Теміржолда да ондай 
жағдайлар кездесті» деді ол. 

Темір жол саласындағы, со-
ның ішінде Атырау бойынша 
оқиғаларды ҚР сыбайлас жем-
қорлыққа қарсы іс-қимыл Ұлттық 
бюросы Атырау облысы бойынша 
департаменті бастығының орын-
басары Мұрат Данияров баяндады. 
Оның айтуынша, 2018 жылы Аты-
рау облысы аумағындағы квази-
мемлекеттік сектордағы 13 лауазы-
мды тұлға және қызметкерлермен 
орын алған сыбайлас жемқорлық 
қылмыстары әшкереленген. Онда 
пара алу, қызметтік өкілдігін асы-
ра пайдалану, мемлекет мүлкін 
ысырап ету секілді қылмыстық 
құқықбұзушылықтар орын алған. 
Қазіргі уақытта қозғалған 13 
қылмыстық істер бойынша 9 
тұлғаға қатысты сот үкімі шықса, 
2 тұлғаға қатысты сот процесі 
жалғасуда және 2 тұлғаға қатысты 
тергеу амалдары жүргізілуде 
екен. Осы аталған фактілермен 
қатар қатысушыларға сыбай-
лас жемқорлықпен ұсталғандар 

жөнінде деректі фильмдер 
көрсетілді. М.Данияровтың 
айтуынша, квазимемлекеттік 
саладағы лауазымды тұлғалардың 
сыбайлас жемқорлық құқық-
бұзушылықтарына жол беретін 
себептердің басым көпшілігі мем-
лекеттік сатып алу заңдылығын 
бұзу, кәсіпкерлік субьектісіне 
артықшылық беру арқылы өзінің 
пайдасына заңсыз сыйақы алу, қыз-
меткерлерді жұмысқа қабылдау 
кезінде пара алу қылмыстары жиі 
кездеседі. Мұндай заңсыздықтар-
ға жол берілмеуі тиіс. Агенттік 
өкілдерінің де баса айтқаны осы 
болды – құқықбұзушылыққа жол 
бермеу. 

Атырау көлік прокурорының 
орынбасары Нұрлан Сәрсенов жүк 
тасымалдау мен қабылдаушылар 
қызметін автоманттандыру қажет-
тігін қаперге берді, оның ойынша, 
бұл да сыбайлас жемқорлыққа жол 
беруге итермелейтін жұмыс түрі. 
Жиынға қатысқан «Нұр Отан» пар-
тиясы Атырау облыстық филиалы 
жанындағы сыбайлас жемқорлыққа 
қарсы әрекет жөніндегі қылмыстық 
кеңес төрағасы Сайын Қуанышев та 
партия тарапынан үнемі қадағалау 
барын атап өтті. 

Еділ ЕРМЕК, Атырау

Ақтөбе теміржол вокзалындағы жаяу жүргіншілер өтетін көпірден секіріп өлмек 
болған 22 жастағы бойжеткен  құтқарылды.    

Оқиға 17 ақпан күні жергілікті уақытпен сағат 18:35 шамасында болған. Перронда жүрген 
Ақтөбе станциясының қызметкерлері жерүсті көпіріне мініп, пойыздың жолына секіруге 
оқталған қыз баланы көріп, дереу әрекетке көшкен. Дереу сол маңда жүрген  желілік поли-
ция қызметкерлеріне хабар беріп, олар бірнеше минутта оқиға орнына жетіп,    қыз баланы 
құтқарып қалды. «1997 жылы туылған қыз бала көпірге мініп, пойыздың жолына секірмек 
болған. Жылап тұрған қыз артынан келіп ұстай алған Ақтөбе станциясындағы желілік по-
лиция қызметкерлері Шыңғыс Қамбарбеков пен Жансерік Шаутеновті байқамай да қалды. 
Абырой болғанда қыз құтқарылып, бірден вокзалға алып келді. Өмірден түңіліп, өзіне қол 
жұмсауға оқталған бойжеткенге моральдық-психологиялық көмек көрсетілді», – дейді 
Көліктегі полиция департаментінің баспасөз қызметі. 

В Алматинском отделении грузовых 
перевозок чествовали воинов-афганцев. 
8 воинов-интернационалистов с боевы-
ми орденами и медалями заняли первые 
ряды.

Вручая благодарственные письма и па-
мятные подарки, директор Алматинского 
отделения грузовых перевозок Бахтыбек 
Мухамеджанов отметил, что в суровые дни 
нелегких испытаний бойцы научились еще 
крепче ценить воинское братство, дорожить 
родительским домом, любить Родину.

– Сегодня ветераны войны в Афганиста-
не вносят свою лепту в развитие мирного и 
процветающего Казахстана. Неоценим их 
вклад в патриотическое воспитание молоде-
жи, поддержание согласия и стабильности в 
обществе. Память о тех, кто героически по-
гиб, исполняя долг перед Родиной, память о 
боевом прошлом будет для всех нас объеди-

няющей силой, – отметил он.
Среди воинов-интернационалистов – за-

меститель начальника станции Отар Гани 
Рашов, приемщик локомотивов Алматин-
ского эксплуатационного локомотивного 
депо Серик Серикбаев, помощник маши-
ниста электровоза Алматинского эксплуа-
тационного локомотивного депо Амантай 
Татиев. Китель усыпан боевыми наградами 
и у оператора по обработке перевозочных 
документов Матайского эксплуатационного 
локомотивного депо Серика Кенжебаева, 
осмотрщика-ремонтника вагонов КП стан-
ции Коксу Алматинского эксплуатацион-
ного вагонного депо Адилбая Калпебаева 
и других.

Воины-афганцы сердечно поблагодарили 
организаторов за оказанные им внимание 
и заботу.

Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы

СУИЦИД  ЖАСАМАҚ БОЛҒАН

ДАНЬ ПРИЗНАТЕЛЬНОСТИ 

ОҚИҒА

СПОРТ

Ақпанның соңғы аптасында Шымкент 
қаласындағы Қажымұқан атындағы 
орталық стадионда Турон бойынша 
Әлем кубогы – 2019 халықаралық жа-
рысы өтті. 

Осыдан үш жыл бұрын Турон бойынша 
Оңтүстік Қазақстан аймақтық федера-
циясы теміржолмен бірігіп «Локомотив» 
спорт клубын құрған болатын. Жарыс-
ты туронның Қазақстандағы негізін 
қалаушы, еліміздің құрама командасының 
жаттықтырушысы, турон бойынша еңбегі 
сіңген спорт шебері Александр Тен және 
Шымкент жүк тасымалы бөлімінің Арда-
герлер кеңесі ұйымдастырды. 

Жарысты  грек-рим күресі бойынша ССР 
спорт шебері, Шымкент ЖТ ардагерлер 
кеңесінің төрағасы Нұрғали Нұртаев сөз 
сөйлеп ашып, қатысушыларға сәттілік 
тіледі. Бұдан басқа, Шымкент ЖТ бөлімінің 
кәсіподақ кеңесінің төрағасы Хайрулла 

ТУРОН КУБОГЫНА ТАЛАСТЫ   ашылу салтанатында Турон федерация-
сы атынан ардагерлер кеңесінің төрағасы            
Н. Нұртаевқа WUT профессоры атағы сал-
танатты түрде берілді. 

Турон – Өзбекстанның ұлттық спорт 
түрі. Спорттың бұл түрінде шығыс жек-
пе-жегі, дзюдо, самбоның элементтері 
енгізілген, ауыр жарақат алып қалатын 
әдістерге тыйым салынған, адамның 
ерік-жігері мен ширақтығын шыңдайтын 
спорт. Жарысқа 160-тан астам үміткер 
келді. Турон кубогын  иелену үшін 
Қазақстан, Ресей, Қырғызстан, Өзбекстан, 
Тәжікстаннан келген спортшылар бағын 
сынады. Екі күнге созылған жарыс өз 
мәресіне жетіп, команда бойынша ,бірін-
ші орынды Қазақстан, екінші орынды 
Өзбекстан, үшінші орынды Тәжікстаннан 
келген спортшылар жеңіп алды. Екі күнге 
созылған жарыс өз мәресіне жетіп, салмақ 
бойынша жеңіске жеткен спортшыларға 
жүлделер табыс етілді.   

Жансая СЫДЫҚБАЙ, Шымкент 
Суретті түсірген автор 

 Команда АО «НК «ҚТЖ» досрочно 
обеспечила себе первое место в  груп-
пе В зимнего кубка Астаны по футбо-
лу Qazaqstan Qyzmet Cup: Túngі Futbol 
Ligasy, завоевав четыре победы подряд. 
В минувшую среду железнодорожники 
обыграли одну из сильнейших команд 
лиги – сборную акимата – со счетом 2:1.

В команде акимата Астаны – профессио-
нальные спортсмены, тренеры ДЮСШ по 
футболу, которые во всех матчах своей 

группы выигрывали с крупным счетом. Это 
продолжалось до встречи с футболистами 
АО «НК «ҚТЖ». С первых же минут желез-
нодорожники сумели обескуражить про-
тивника, забив два быстрых гола. Автором 
первого стал ветеран команды Талгат Лесов 
(АО «Ремлокомотив»), а второй оформил 
Мереке Жумабеков (АО «ВЖДО»). Зная, что 
теперь все силы соперника будут брошены 
на игру в контратаке, команда ҚТЖ усили-
ла оборону. Сломить ее соперники сумели 

ДОСРОЧНО ПЕРВЫЕ! лишь в конце второго тайма – 2:1. Однако 
больше такого шанса у них не было.

К слову, железнодорожники уже не-
сколько игр проводят без двух основ-
ных игроков, получивших травмы. А в 
прошедшей встрече ветеранам команды 
Талгату Лесову и Канату Бейсембаеву (АО 
«ВЖДО») пришлось играть оба тайма без 
замены. Но результат все рано не заста-
вил себя ждать. Четвертая победа и до-
срочное первое место в группе В!

В следующую среду команде АО «НК 
«ҚТЖ» предстоит сыграть с НАО «Пра-
вительство для граждан».

Роман ЛЮБИМОВ

и выгрузки и подвижного состава 
АО «КТЖ – Грузовые перевозки». 
В свои молодые годы он успел по-
знакомиться с отраслью изнутри, 
поучаствовать в региональном и 
республиканском форумах моло-
дежи компании и добиться про-
фессиональных успехов на разных 
уровнях. На станции Илецк-1 был 
составителем поездов, маневро-
вым диспетчером, дежурным по 
станции. Перспективного специ-
алиста направляли на небольшой  
25-й разъезд для приведения его в 
образцово-показательный, с чем 
Мунар легко справился. В 2012 году 
перевели в Уральское отделение до-
роги, где он проработал три года 
поездным диспетчером. В 2015-м 
по направлению уехал в Астану – 
старшим диспетчером в тогда еще 
Дирекцию перевозочного процесса. 

Рашида тоже трудится в компа-
нии – она мастер производствен-
ного обучения филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Центр оценки и развития 
персонала». Педагогические на-
выки, опыт работы на российской 
железной дороге и любовь к сталь-
ной магистрали очень помогают в 
профессии. 

И Мунар, и Рашида признаются, 
что работу и судьбу выбирали серд-
цем, поэтому не могли ошибиться. 
В семье подрастают две дочери – 
4-летняя Зара и 3-летняя Инайя. 
Астана открыла для них новые 
возможности. Недавно Айтжано-
вы приняли участие в фестивале 
молодых семей «Өнегеліотаудың 
– өрісікең», организованном ОО 
«Казахстанский отраслевой профес-
сиональный союз работников же-
лезнодорожного, автомобильного, 
воздушного и водного транспорта». 
Впереди – целая жизнь, а сегодня 
супруги по-настоящему счастливы. 

Любовь РОВБА
Фото автора

Сәрсенов, Қазақстанның еңбек сіңірген 
жаттықтырушысы, спорт шебері Арман 
Ахашов, Файзулла Садуақасов ізгі тілек-
терін білдірді. Айта кетейік, жарыстың 
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